
 

 

 

 

 De provincie Noord-Brabant is verkozen tot best bestuurde decentrale overheid 2017. 
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Bijlage(n) 

- 

Bij brief van 25 juni 2018, ingekomen op 25 juni 2018, heeft u namens de SP 

fractie schriftelijke vragen gesteld. 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 

Vooraf 

De berichtgeving over deze vleeskalverhouderij heeft betrekking op een 

aanvraag voor een wijziging van het bestemmingsplan. Er is op dit moment geen 

omgevingsvergunning aangevraagd. Dit betekent dat concrete toetsing van het 

initiatief aan milieueisen nog niet plaats kan vinden. 

Ten aanzien van deze bestemmingsplanwijziging hebben wij op 16 april 2018 

een zienswijze bij de gemeente ingediend. Onze zienswijze heeft betrekking op 

het ontbreken van een differentiatie in het bouwvlak en het ontbreken van een 

verbod op meerlaags bouwen voor het houden van dieren. De differentiatie is 

nodig om te voorkomen dat de extra 0,5 ha voor de opslag van ruwvoer, 

bovenop het maximum van 1,5 ha voor dierenverblijven, gebruikt kan worden 

voor gebouwen. Daarnaast hebben we de gemeente gewezen op de recente 

uitkomsten van het onderzoek naar de voor geur slecht presterende 

combiwassers.  

 

1. Deelt GS de mening van de SP dat zo’n flinke toename van het aantal 
dieren op één bedrijf vrijwel letterlijk op de rand van de bebouwde kom 
onwenselijk is? Kunt u uw antwoord ook toelichten? 
Antwoord: Het oordeel over de wenselijkheid van deze ontwikkeling is een 

zaak van de Gemeente Landerd. Afhankelijk van de aard van het 
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veehouderijbedrijf en de ligging zullen de eventuele ontwikkelmogelijkheden 

van het bedrijf worden beoordeeld. De ontwikkelmogelijkheden, zoals 

uitbreiding van bouwperceel of bestaande bebouwing, voor zorgvuldige 

veehouderijbedrijven zijn onder voorwaarden opgenomen in de Verordening 

ruimte en zijn niet gericht op het aantal dieren per bedrijf. (artikel 7.3 van de 

Verordening ruimte Noord- Brabant) 

 

2. Hoe beoordeelt GS de risico’s voor de volksgezondheid en hoe verhouden 
de risico’s zich tot het provinciaal beleid?  
Antwoord: zie antwoord op vraag 3  

 

3. Vindt GS het aannemelijk dat de geluidsoverlast toe zal nemen? Waarom 
wel, waarom niet? 
Antwoord: De toelichting en de bijlagen behorend bij de toelichting van het 

bestemmingsplan geven inzicht in de milieugevolgen. Zo is in het kader van 

dit plan een aanvullend toetsingsinstrument van de GGD meegewogen en als 

bijlage opgenomen. Ten behoeve van het bestemmingsplan is ook een 

akoestisch onderzoek verricht, dit onderzoek is eveneens als bijlage bij het 

plan opgenomen. In de toelichting van het bestemmingsplan wordt mede op 

basis van het akoestisch onderzoek door de gemeente geconcludeerd dat met 

betrekking tot geluid sprake is van een goede ruimtelijke ordening. 

 

4. Dient de ondernemer in dit geval over een stalderingsvergunning te 
beschikken voordat de uitbreiding plaats kan vinden? Kunt u uw antwoord 
ook toelichten? Indien het antwoord ja is, kunt u aangeven of deze 
vergunning ook verleend is? 
Antwoord: Ja. Bij een omgevingsvergunning aanvraag bouwen waar sprake is 

van uitbreiding van het oppervlak van dierenverblijven is een stalderingsbewijs 

noodzakelijk. Voor deze locatie is nog geen aanvraag voor een stalderings-

bewijs ingediend 

 

5. Deelt GS de analyse van de SP dat de verwachte geuroverlast in deze 
situatie niet af zal nemen door het gebruik van een combiluchtwasser? Kunt u 
uw antwoord ook toelichten? 
Antwoord: Nee. De gemeente is op de hoogte van de uitkomsten van het 

onderzoek naar combiwassers en van de consultatieversie van de Regeling 

geuremissie en veehouderij (Rgv). GS verwachten dat het ministerie van I&W 

op korte termijn de aanpassing van de Rgv definitief zal vaststellen.  

Om te voorkomen dat de geurproblematiek tot dat moment van vaststelling 

verslechtert, hebben  provincie, Brabantse gemeenten, omgevingsdiensten en 

de GGD een gezamenlijke aanpak afgesproken. De hoofdlijn van deze 

aanpak is dat de bevoegde gezagen al het mogelijke zullen doen om nieuwe 

overlastsituaties te voorkomen. Deze aanpak is nader uitgewerkt in de ‘Notitie 
Rendement Combiluchtwassers’. De gemeente Landerd heeft deze notitie 26 

juni 2018 bestuurlijk vastgesteld. 
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6. Deelt GS de analyse van de SP dat de ammoniakuitstoot hoger zal zijn dan 
in de plannen van uit is gegaan? Waarom wel, waarom niet? 
Antwoord: Nee, op basis van de beschikbare onderzoeken is deze conclusie 

volgens de Staatssecretaris van Infrastructuur en Waterstaat (IenW) te 

voorbarig, zie de brief van staatssecretaris aan de tweede kamer. Wij hebben 

er bij het Rijk op aangedrongen om hierover snel duidelijkheid te geven en 

indien nodig nader onderzoek uit te voeren.  

 

7. Welke gevolgen voor natuur, milieu en de directe leefomgeving heeft de 
hogere ammoniakuitstoot? 
Antwoord: Als, na nader onderzoek in opdracht van het Rijk, zou blijken dat 

de emissiefactoren in de Regeling ammoniak en veehouderij (Rav) naar boven 

moeten worden bijgesteld, heeft dit tot gevolg dat de omgeving zwaarder 

belast wordt dan op basis van de vergunning wordt aangenomen. Een 

toegenomen ammoniakbelasting kan grotere negatieve gevolgen voor natuur, 

milieu en (directe) leefomgeving tot gevolg hebben. 

 

8. Welke gevolgen heeft deze hogere uitstoot voor de uitbreidingsplannen? 
Antwoord:  

De mogelijke gevolgen zijn afhankelijk van de verdere uitkomsten en 

conclusies uit vervolgonderzoek naar de ammoniakuitstoot van luchtwassers. 

 

 

 

 

 

Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant, 

 

de voorzitter, de secretaris, 

 

prof. dr. W.B.H.J. van de Donk drs. M.J.A. van Bijnen MBA 
 

 

 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?id=2018Z05972&did=2018D22770

